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2018  
 

PvdA begroting 2019 Zwijndrecht moet nu investeren in 

stenen en mensen! 

 

Dank allereerst aan Raad, het college en ambtelijk apparaat voor het proces van het afgelopen 

half jaar. Het proces van raadsprogramma tot nu de begroting en het uitvoeringsprogramma is 

constructief verlopen, met vooral discussie op de inhoud en meer gericht op dialoog dan het 

debat. De PvdA spreekt de wens uit dat we deze manier van samenwerken kunnen 

continueren.  

 

Juist nu het economische iets beter gaat moeten we investeren in de gemeente Zwijndrecht. 

Genoeg met jarenlange bezuinigingen,  geen duimschroeven meer, maar nu moet er 

geïnvesteerd worden voor een levendig en dynamisch Zwijndrecht.  

 

Dit kan door te investeren in projecten als Noordoevers, Spoorzone, maar ook een gymzaal in 

HOA en in de kwaliteit van de sociale woningbouw.  

 

Maar natuurlijk niet alleen in stenen ook in mensen moet geïnvesteerd worden, zodat er 

minder kinderen opgroeien in armoede, een beter zorg kan worden verleend en een 

betaalbare energietransitie voor iedereen. 

 

Als PvdA kiezen we daarom ook volledig voor scenario 1 waarin alle plannen die wij in het 

raadsprogramma hebben beschreven ook tot volledige uitwerking komen.  

 

De plannen zijn uitgewerkt in de verschillende interventies, die wij dus ondersteunen.  

Toch een paar opmerkingen hierover.  

 

Spoorzone, noordoevers en veerplein hebben hun eigen processen, dus daar zullen wij nu niet 

bij stil staan. Op het moment als daar besluitvorming voor nodig komt dit vanzelf terug in de 

Raad, maar wij steunen dus de richting die is uitgezet. 

 



 

 

Wij steunen dus ook de bouw van de gymzaal in Heer Oudelands Ambacht en het compromis 

wat is gevonden om de overlast s ’avonds tot een minimum te beperken.  Ook liggen er 

verschillende suggesties voor aanpassing van de bouw zodat het beter wordt ingepast in de 

omgeving. Wethouder kijk hier goed naar en bekijk wat mogelijk is. 

 

Als PvdA zijn wij natuurlijk heel blij met het deltaplan armoedebeleid. Wij gaan dit in 

Zwijndrecht voortvarend oppakken en dit moet leiden tot een significante teruggang van het 

aantal kinderen dat opgroeit in armoede en daarmee  het aantal mensen die in armoede leeft 

in Zwijndrecht.  

Let bij de uitvoering van de Deltaplan armoedebeleid  ook goed op om de zogenoemde 

armoede val te voorkomen. Werk moet lonen juist voor deze doelgroep.  

De investering in het Deltaplan armoedebeleid is ook fors. De PvdA wil dit ook losgekoppeld 

zien van de eventuele opbrengsten die dit mogelijk gaat opleveren. In de begroting worden 

hier ook flinke opbrengsten opgenomen. Deze potentiële opbrengsten zijn nog allesbehalve 

zeker, daarom dus graag de loskoppeling. Dus ook al worden de mogelijke opbrengsten niet 

gerealiseerd zal de investering in de armoedebestrijding toch hetzelfde moeten blijven. Graag 

een toezegging van de wethouder hierover. Anders hebben wij hier een amendement voor 

achter de hand. 

 

In de begroting lazen wij ook dat de aansluiting tussen het onderwijs en de arbeidsmarkt 

wordt versterkt daarbij wordt er ook gewerkt aan speciale praktische onderwijsroute richting de 

binnenvaart voor jongeren die praktisch geschoold zijn.  

Waarom alleen de binnenvaart? Heeft dat misschien te maken met de volgende baan van de 

burgemeester? ;-) 

 

In het raadsprogramma zijn een aantal overkoepelde thema’s benoemd die niet direct terug te 

vinden zijn in de begroting en het uitvoeringsprogramma. Bijvoorbeeld versterken relatie 

burger politiek.  Hoe worden wij als raad op de hoogte worden gehouden als het over de 

overkoepelde thema’s gaat? Waar, in welk document of rapportage wordt hierover 

teruggekoppeld? 

 

Financiën 

De wethouder heeft duidelijk aangegeven dat ook scenario 1 begrotingstechnisch goed te 

verdedigen is. Maar dat er wel scherp aan de wind gevaren moet worden. De audit commissie 

gaat hier specifiek naar kijken. Een voorbeeld van scherp aan de wind varen is de 

scholenconstructie van de gemeente Zwijndrecht waarbij een deel van de BTW kan worden 

verrekend. In dit geval is dit geslaagd, waarvoor nog onze complimenten, maar dit had even 



 

 

goed anders kunnen lopen. Het blijft dus oppassen, ook met de beoogde opbrengsten op het 

terrein van de sociale dienst. Minder uitkeringen betekent minder uitgaven, maar dit is 

afhankelijk van de afspraken met de SDD en de andere gemeenten. Op het terrein van de 

sociale dienst wordt er nu goed samengewerkt en dat heeft ons ook in het verleden zeker 

voordeel opgeleverd. Wanneer er nu hele andere afspraken worden gemaakt, kan dit ten 

kosten gaan van de samenwerking.  Bovendien kan het ook in ons nadeel gaan werken, meer 

uitkeringen ook meer lasten voor de gemeente Zwijndrecht.  

Dus scherp aan de wind varen okay, maar niet ten kosten van alles.  

 

Denk daarbij niet alleen aan het besparen van uitgaven of verminderen  van de  kosten, denk 

ook aan het verhogen van de opbrengsten. 

De gemeente Zwijndrecht kan zeker meer doen met de diverse subsidies die er bij het Rijk en 

in Europa zijn. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de diverse subsidie mogelijkheden op het gebied 

van armoede bestrijding.  En denk voor de grote projecten aan het Europees fonds voor 

regionale ontwikkeling. Waar overigens ook mogelijkheden zijn voor het financieren van de 

energietransitie. 

 

 

Eerlijk delen, fatsoenlijk inkomen, gelijke kansen en volwaardig meedoen blijven voor de PvdA 

Zwijndrecht de uitgangspunten waarop wij elke plan of voorstel in Zwijndrecht zullen 

beoordelen. 

 

De PvdA is blij met de verhoudingen tussen college, raad en ambtelijk apparaat. Er wordt 

constructief samengewerkt. Ook binnen de raad wordt goed samengewerkt en zijn er een 

aantal raadsbrede werkgroepen opgericht waarin we als raad samenwerken waaronder ook de 

participatiewerkgroep.  We kijken uit naar het meer betrekken van de Zwijndrechtse bevolking 

en maatschappelijk middenveld bij belangrijke besluitvorming. 

 

De PvdA spreekt de wens uit dat we dit vol kunnen houden, met wederzijds respect voor 

elkaar mening goed kunnen samenwerken om van Zwijndrecht een mooie stad te maken.  

 


